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Попитахме директорите на средните училища, 
с които работим

» Какво им харесва в сегашната 

система на образованието?

» Какво не бихте променили?

» Какво бихте променили?

» Какви са пречките, които срещате?

» Имате ли желание да се изучават в 

часовете социални умения?

» Какви очаквания към бизнеса 

имате?
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» Какво ви харесва в сегашната система на образованието?
» Работата по проекти
» Активната роля на училищните настоятелства
» План – приема, чрез който планират ресурсите си

» Какво бихте променили?
» По-голяма автономия на училищата 
» Повишаване на държавната субсидия за училищата
» Независим контрол и оценка на качеството на образованието

» Какви очаквания към бизнеса имате?
» Подпомагане на подготовката на преподаватели по специални предмети
» Включване в планирането и реализирането на образователни стратегии
» Участие в определянето на професионалните профили за прием
» Участие в комисиите на Държавен изпит по професия

Директорите на средните училища 
споделиха...
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Поговорихме си с Директорите ЧР от 
Средногорие Мед Индустриален Клъстър

» Как понастоящем се справяме с 

липсата на квалифицирани кадри със 
средно образование?

» Как виждат практическото 
приложение на дуалното обучение в 

нашите компании?

» Какви биха били основните 

предизвикателства, при внедряване 
на дуалната система?

» Кои ще са най-големите ползи?
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Практикантска програма в
ДПМ Челопеч и Аурубис България 

» Стартирахме с две специалности: 

» Механо шлосери;

» Електро и КИП и А специалисти;

» Основни цели:

» Придобиване на теоретични познания, които веднага се прилагат и 
обвързват с практиката

» Развитие на специализирани професионални способности за работа и 
поддръжка на специфично оборудване

» Подготовка на мотивирани бъдещи служители в компаниите
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Практикантската програма в Аурубис 
се развива...

» Февруари 2014 - стартира нова специалност в Производство, 18 месеца 

продължителност 

» Февруари 2015 – прием на втори випуск (7 практиканти)

» Юли 2015 - Дипломира се първият випуск:

» 4 практиканта в Направление «Металургия»

» 3 практиканта в Направление «Рафинерия»

» Февруари 2016 – прием на трети випуск (16 практиканти)
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Практикантската програма в три стъпки

Летен стаж 

Предварителен етап
за включване в програмата

Назначаване на постоянен
трудов договор

Програма за
практическо 

професионално
обучение

18 месеца
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Дуалното обучение в действие в Асарел Медет

» Съвет за образованието на общинско ниво в Община Панагюрище - среща на 

представители на бизнеса и директорите на училищата 

» Консолидиране на професионалните гимназии в една

» 5-годишен план за прием по специалности – изготвен на база потребностите на 

бизнеса в региона
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Дуалното обучение в действие в Асарел Медет

» 2 специализирани комбинирани паралелки, с по 2 специалности всяка:
» Разработка на полезни изкопаеми
» Обогатяване
» Шофьори на тежка механизация
» Електро шлосери

» Актуализирани учебни програми – процедура, реализирана съвместно с МОН

» Обучение на преподавателите на място в Асарел Медет

» Оборудване на специализирани кабинети
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Пътят пред нас
към реализиране на дуалното обучение

» Основните предизвикателства:

» Изграждане на система за планиран прием, съобразен с нуждите на бизнеса

» Слаба подготовка на образователните институции да посрещнат промените

» Актуализиране на учебните програми

» Повишаване на квалификация на преподавателите

» Подобряване на материалната база и оборудването на кабинетите

» Популяризиране на професионалното образование

» Най-големи ползи от внедряване на дуалното обучение:

» Устойчив модел за развитие на професионалното образование

» Подсигуряване на квалифицирани кадри със средно образование

» Подобряване на цялостно социалната среда в регионите, където оперираме
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Благодаря за вниманието!
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